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14 179 Wijziging van de vleeskeuringswet 

EINDVERSLAG VAN DE VASTE COMMISSIES VOOR VOLKSGEZONDHEID 
EN MILIEUHYGIËNE EN VOOR LANDBOUW EN VISSERIJ1 

Vastgesteld 9 november 1977 

Nadat het voor lopig verslag der commissies aan de Regering was mede
gedeeld is van haar ontvangen de navolgende memor ie van antwoord. 

De ondergetekenden hebben met voldoening ervan kennisgenomen, dat 
de vaste commissie voor Volksgezondheid en Mi l ieuhygiëne en voor Land
bouw en visserij de voorgestelde wijzigingen in de Vleeskeuringswet posi
tief beoordelen. 

1 Samenste l l ing : Volksgezondheid en Milieu
hygiëne Lamber ts (PvdA) , Versloot (PvdAl 
(voorzi t ter) , Van der Werf Terpstra (CDA), Eij-
sink (CDA), De Jong (VVD), Zoutendi jk (VVD), 
Tr ip (PPR), Kremer (CPN), Meu leman (SGP), 
Van der Jagt (GPV), Vogt (PSP), Mans (BP) 

Landhouw en Visserij: Steigenga Kouwe 

(PvdA), Mo l (PvdA), Mertens (CDA) (voorzitter), 

Heij (CDA), Baas (VVD), Sch l ingemann (VVD), 

Van Waterschoot (PPR), Kremer (CPN), Meule 

man (SGP), Van der Jagt (GPV), Vogt (PSP), 

Mans(BP) 

De leden van de fractie van het C D A . betreurden het ernst ig dat een doel
treffend, efficiënt beleid al lerminst wordt bereikt, aangezien slechts inciden
teel verbetering wordt aangebracht in de Vleeskeuringswet en de Warenwet 
thans onbesproken blijft, waarbi j voor wat betreft het instel len van een rijks
dienst niet voorui tgelopen wordt op de bestuurli jke organisatie van de nieu
we integratie c.q. coördinatie. 

De leden vroegen, of de bewindsl ieden bereid zijn de noodzakelijke coör
dinatie te bevorderen c.q. de aandacht van hun opvolgers voor deze proble
matiek te vragen. Geantwoord wordt , dat een dezer dagen de t i jdens de be
handel ing van het wetsontwerp in de Tweede Kamer toegezegde overleg
groep Keuringsdiensten van Waren/Vleeskeuringsdiensten zal worden inge 
steld. Deze overleggroep welke onder voorzitterschap van de hoofddirecteur 
Gezondheidsbescherming bij het Ministerie van Volksgezondheid en Mil ieu
hygiëne zal staan, heeft tot taak het uitbrengen van advies omtrent de coör
dinatie van de werkzaamheden van de beide keuringsdiensten en de taakaf 
bakening tussen deze diensten alsmede het bevorderen van lokale en regi
onale afspraken. 

De leden van de fractie van de V V D . vroegen in dit verband of er een ge
richte studie komt inzake integratie van de Keuringsdienst van Waren en van 
de Vleeskeuringsdienst. Zoals in de memorie van antwoord op het voor lopig 
verslag van de Tweede Kamer is gezegd, beraden de ondergetekenden zich 
over de vraag, of een integratie van eerdergenoemde diensten op langere 
termi jn past in een samenstel van maatregelen, hetwelk beoogt de keuring 
en de controle op het gebied van de levensmiddelen te moderniseren. De 
ondergetekenden hebben aan de Tweede Kamer toegezegd dat bij de indie
ning van de wijziging van de Warenwet bij de Staten-Generaal op dit punt 
duidel i jkheid zal worden verschaft. 

Eerste Kamer, zitting 1977-1978, 14 179, nt. 14a 1 



De leden van de fractie van het C.D.A. gaven te kennen dat de financiële 
consequenties voor de export hen met zorg vervulden. Zij voorzien een dui
delijke lastenverzwaring als gevolg waarvan de exportposi t ie zal verslechte
ren en achten het gevaar niet denkbeeld ig, dat slachtdieren in toenemende 
mate levend worden geëxporteerd o m het keurloon te ont lopen met alle 
daaraan verbonden gevolgen voor de bezetting van slachtcapaciteit en 
werkgelegenheid. In dit verband word t gevraagd o m dat deel van het keu
ringstarief, dat betrekking heeft op het repressief toezicht in Nederland en de 
heffing ten behoeve van de herstructurer ing van het slachthuiswezen, bij ex
port te rest i tueren. 

Zoals door de ondergetekenden in de memor ie van an twoord op het voor
lopig verslag van de Tweede Kamer is gesteld, kan uit een vergel i jk ing van 
het door de Commissie Tarieven Keur ing Vlees geadviseerde tariefstelsel 
met de huidige keurlonen een zekere verzwaring van lasten voor de export 
worden afgeleid. Wel dient daarbi j in aanmerking te worden genomen dat 
de bestaande heff ingen voor de keur ing en het toezicht op de export van de
len van dieren en vleesprodukten komen te verval len. Bovendien zullen be
paalde lasten, die thans voor rekening van het bedri j fsleven kunnen ko
men, in de nieuwe situatie aan het bedri j fsleven worden vergoed. Bij de uit
werking van het tariefstelsel zal wo rden nagegaan of er sprake zal zijn van 
een zodanige lastenverzwaring voor het exporterend bedri j fs leven, dat de 
door de hier aan het woord zijnde leden genoemde gevolgen zich zullen 
voordoen. Mocht dit zo zijn, dan geven ondergetekenden de leden de verze
kering, dat gezocht zal worden naar een oplossing van deze problematiek. 

Ter beantwoord ing van de vraag van deze leden, welke tar ieven voor de 
keuring in de verschi l lende EEG landen gelden, volgt hierbij een globaal 
overzicht van deze tarieven. 

Ierland 
Engeland 
Frankrijk 
Denemarken 
België 
Luxemburg en 
Duitsland 

Nederland 
bestaande 
tarieven 

runderen 

f 2 -
f3,50 
c j r c n 

f3,50 
f6 . -

f6. a f7 , -

f8,55 

varkens 

f 0,55 
f 1,10 
geen' 
11,-
f 3 , -

f 3 , - a f 4 -

f2,50 

kalveren 

geen' 

f 6 -

f 4 , - a f 5,-

f5,25 

schapen 

f 0,35 
f 0,50 
geen' 
f 0,50 
f 1,45 

f 1,75 

1 De kosten van de vleeskeuring komen geheel ten laste van de overheid. 

Uit dit overzicht blijkt, dat de huid ige Nederlandse tarieven in vergeli jking 
met die van de vlees exporterende l id-staten, zoals Ierland en Denemarken, 
hoger zi jn. In dit verband moet erop worden gewezen, dat deze verschil len 
niet op zich zelf beschouwd mogen worden, maar bezien dienen te worden 
in samenhang met de verschi l lende ui tgangspunten in de fiscale politiek van 
deze l id-staten. 

De aan het woo rd zijnde leden onderschreven de inhoud en strekking van 
de in de Tweede Kamer aangenomen mot ie-Tui jnman en vroegen of de mo
gel i jkheden van de uitvoering van deze motie reeds onderkend zijn. De leden 
van de fractie van de V V D . sloten zich bij deze vraag aan. De ondergeteken
den delen mede, dat aan de gemeenten inl icht ingen zijn gevraagd ten einde 
voldoende inzicht te verkri jgen in de kosten van de vleeskeuringsdiensten 
met het oog op de vaststell ing van de ri jksheffing. Zodra deze gegevens ont
vangen zijn, zal het tarievenstelsel worden vastgesteld. De ondergetekenden 
zijn bereid om naar de mate van het mogeli jke aan de inhoud van de nota te
gemoet te komen. 
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De leden van de fracties van de P v d A . en de V V D . vroegen of de Rege
ring bij haar toezegging blijft de schade geleden ten gevolge van de boycot 
van artikel 8 van de Vleeskeuringswet voor haar rekening te nemen. Deze le
den zouden graag meer inzicht ontvangen in de door de gemeenten geleden 
schade. 

De eerste ondergetekende moge in dit verband verwijzen naar de opmer
king die hij bij de mondel inge behandel ing van het wetsontwerp in de Twee
de Kamer heeft gemaakt, nameli jk dat de keuze van het gunst iger stelsel 
voor de overbruggingsui tker ing, waarbi j geen rekening word t gehouden 
met een exploitat ieresultaat, moei l i jk te r i jmen is met het toekennen van een 
geïndividual iseerde compensat ie aan gemeenten met slachthuizen. Of zich 
bij andere gemeenten wel l icht schri jnende geval len zullen voordoen, zal te 
zijner t i jd moeten worden bezien. Op dit punt kan thans nog geen toezeg
ging worden gedaan. Medegedeeld kan nog worden , dat vanwege het Mi
nisterie van Binnenlandse Zaken een onderzoek word t ingesteld naar de 
door de gemeenten ten gevolge van de boycotactie geleden schade. Het re
sultaat van dit onderzoek zal ter kennis van de Staten-Generaal worden ge
bracht. 

De leden van de fractie van het C.D.A. vroegen of de bewindsl ieden bereid 
zijn de overgangsbepal ingen voor de gemeenten nader te concretiseren en 
of ze bereid zijn de termi jnen van genoemde bepal ingen nader aan te dui
den. 

De ondergetekenden delen mede, dat de overbruggingsbi jdrage als be
doeld in artikel III van het wetsontwerp zal worden uitgekeerd na ontvangst 
van een door een registeraccountant geverif ieerde opgave van de over de 
jaren 1975 en 1976 ontvangen keurlonen ingevolge artikel 8 van de Vlees
keuringswet. Hierbij wordt niet gedacht aan het stellen van een bepaalde ter
mi jn . 

De leden van de fractie van de P v d A . stelden nog een aantal vragen. Zo 
vroegen zij, hoe men de te verwachten verschuiv ingen in de werkgelegen
heid bij de gemeentel i jke keuringsdiensten in de verschi l lende delen des 
lands denkt op te vangen. 

De ondergetekenden merken op, dat niet valt te voorspel len of en, zo ja, in 
welke mate sprake zal zijn van verschuivingen in de werkgelegenheid. Zelfs 
in geval van slui t ing van slachthuizen behoeft nog geen sprake te zijn van 
een overcompleet worden van keuringspersoneel, aangezien zij voor andere 
taken kunnen worden ingezet. Te denken ware hierbi j onder meer aan het re
pressieve toezicht. 

De aan het woord zijnde leden vroegen nog hoe men het waardeloos wor
den van investeringen in het westen des lands en de te verwachten nood
zaak tot u i tbreiding van gebouwen en personeel in de veeteeltgebieden 
denkt op te vangen. Opgemerkt wordt , dat waar het de huisvest ing van de 
keuringsdiensten betreft nauwel i jks sprake zal zijn van een waardeloos wor
den van invester ingen. 

Wat de slachthuizen betreft, hangt het ervan af, of er sprake is van al of 
niet geheel afgeschreven gebouwen en installaties, alsmede van de vraag of 
een eventuele alternatieve bestemming gevonden kan worden. Uitbreiding 
van gebouwen en slachtpersoneel komt voor rekening van de exploitant van 
de slachthuizen. Een tewerkstel l ing in de veeteeltgebieden van eventueel 
door verschuiv ingen in de slachtstromen elders overtol l ig geworden keu
r ingspersoneel is mogeli jk op vr i jwi l l ige basis. 

De vraag van deze leden, of de Regering een opzet ten aanzien van de hier 
noodzakeli jke planning in over leg met de betrokken gemeenten heeft, wordt 
ontkennend beantwoord, zulks onder verwi jz ing naar de ui tvoer ige passa
ges omtrent dit onderwerp in de memor ie van antwoord op het voor lopig 
verslag (stuk 14 179, nr. 9). Zoals daarin werd geconcludeerd is als gevolg 
van de onzekerheid met betrekking tot het toekomst ige ver loop van de 
s lachtstromen, hetwelk bepaald zal worden door de behoeften van het be
dri j fs leven, een regeling vooraf door de centrale overheid ongewenst . 
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De fractie van de B.P. vroeg naar de toezegging, gedaan door de eerste on
dergetekende t i jdens de behandeling van het wetsontwerp in de Tweede Ka
mer, om nadere informat ie te verstrekken omtrent de noodslachtplaatsen-
voorziening. Deze informatie word t dezer dagen bij afzonderli jk schrijven 
aan beide Kamers der Staten-Generaal verstrekt. 

Ten slotte stelden de leden van de fractie van de V V D . de vraag, of de Re
gering de invoer ingsdatum van 1 januari 1978 nog haalbaar acht. 

Vooropgesteld dat het wetsontwerp het Staatsblad nog vóór 1 december 
a.s. bereikt en de noodzakelijke uitvoeringsregel ingen t i jd ig gereed zijn, 
wordt deze vraag voor wat de belangrijkste artikelen van de wet betreft, be
vest igend beantwoord. Het gaat hier onder meer om de schrapping van de 
artikelen 8 en 50 en de inwerkingtreding van de artikelen 26a, 26b en III. 

De Staatssecretaris van Volksgezondheid en Mi l ieuhygiëne, 
J.P.M. Hendriks 

De Minister van Landbouw en Visserij, 
A.P.J.M.M, van der Stee 

De Minister van Binnenlandse Zaken, 
W.F. de Gaay Fortman 

De commissies hebben gemeend met de mededel ing van dit antwoord 
aan de Kamer haar eindverslag te kunnen sluiten. 

De voorzitter van de vaste Commissie voor Volksgezondheid en 
Mil ieuhygiëne, 
Versloot 

De voorzitter van de vaste Commissie voor Landbouw en Visserij, 
Mertens 

De griff ier voor dit wetsontwerp, 
Ploos van Amstel 
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